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Concept verslag ALV Vereniging KITLV  

10 juni 2022 

Aanwezig: Alicia Schrikker (vz.), Diana Suhardiman, Ine Goedegebuur, Yvette Kopijn, Tom 

Hoogervorst (Bibliotheekcommissie), Freek Colombijn, Marieke Bloembergen, Sikko Visscher 

(verslag), Gert Oostindie, Gerard Giebels, Rosemarijn Hofte, Marije Plomp, Beatriz van der 

Goes, Quirine van Heeren, Gerda Vis Vrendenberg 

Aanwezig online: Leo Douw, Waruno Mahdi, Clara Brakel, Gerard Giebels, Gerard Persoon, 

Gilbert Wawoe, Joan Snellen, Keng Que, Marrik Bellen, Susan Legêne, Roger Tol 

Afwezig met bericht: Michiel Baud, Els Bogaerts, Trinette Zecevic, Guno Jones 

1. Opening 

De Voorzitter verwelkomt de leden in de zaal en online. De agenda wordt onveranderd 

aangenomen. 

2. Concept notulen ALV 2021 

De concept notulen van de ALV 2021 zijn online, aanklikbaar beschikbaar.  

De notulen worden ongewijzigd gearresteerd. 

3. Nieuws van de voorzitter, Alicia Schrikker 

Vorig jaar was nog grotendeels een Corona-jaar met hoofdzakelijk steun vanuit de 

Vereniging voor publicaties en online-activiteiten. 

De publieksmiddag, geprogrammeerd door bestuurslid Yvette Kopijn, was een uitzondering 

en kon gelukkig wel live maar werd ook via een livestream digitaal beschikbaar gemaakt. Dit 

concept leverde los van een goed gevulde zaal ook een live publiek online op en de link is 

intussen ook nog ruim 500 keer teruggekeken. De publieksmiddag 2021 had als thema 

“Steden en Slavernij”, dit jaar gaan we ons richten op “Klimaatverandering en koloniale 

geschiedenis”. Mikki Stelder. 

Gert Oostindie coördineerde bij UBL een online-tentoonstelling met als titel “Beelden van de 

Indonesische onafhankelijkheidsoorlog, 1945-1949”. De master studenten Melle van 

Maanen, Linde Lammers en Sander van der Horst vervulde in de verwezenlijking een 

belangrijke rol en konden uiteindelijk via een online-kanaal van UBL een presentatie geven 

over hun stageperiode. De Vereniging droeg bij aan de productie van het mooie, drietalige 

boek dat bij de tentoonstelling werd geproduceerd. 

In 2021 werd het kapitaal van de Corts Foundation overgebracht naar de Vereniging en 

daarmee werd het Philippus Corts Fonds in het leven geroepen. Een eerste ronde van 
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voorstellen is binnengekomen en verwerkt door het bestuur van het fonds. In deze eerste 

ronde zijn twee projecten toegekend: 

• Een vertaalsubsidie voor een boek met Indonesische artikelen over de 

onafhankelijkheidsoorlog, in het kader van het grote onderzoeksproject van NIOD, 

NIMH en KITLV, die van het Bahasa naar het Nederlands vertaald werden. 

• Een handschriftherkenningsproject van Maarten Manse (UL) en Simon Kemper (NA) 

waarbij VOC-bronnen worden gedigitaliseerd en het computerprogramma de 

handschriften steeds beter leert herkennen. Een project dat zowel technisch als 

historisch interessant is.  

4. Nieuws van de Bibliotheekcommissie 

• Tom Hoogervorst doet namens de Bibliotheekcommissie verslag over het afgelopen 

jaar. Hij bedankt Clara Brakel, die de initiator en motor van de Bibliotheekcommissie 

is, voor al haar werk door de jaren heen. Veel van de problemen die bestonden bij de 

oprichting van de commissie zijn opgelost, vooral door haar inzet. 

• Op 28 oktober 2021 was de launch van de inventarisatie van de Surakartaanse 

manuscripten met een hybride bijeenkomst “Forgotten, hidden, or difficult to 

access? Meanings and uses of Indonesian manuscript and audiovisual heritage 

collections” 

• 31 maart 2022: De tweede online-bijeenkomst in de serie Forgotten Collections over 

Javaanse handschriften was een groot succes. De kinderziektes die de eerste 

aflevering nog bemoeilijkten waren overwonnen. Uiteindelijk is besloten om geen 

publicatie uit deze bijeenkomst te produceren omdat veel bijdragen al in edited 

volume gingen verschijnen. Er is in de Bibliotheekcommissie gesproken over de 

toekomst. Dit soort hybride of online bijeenkomstenzijn zeker een goede optie voor 

de toekomst. Er zal meer samenwerking komen met Marieke Bloembergen vanwege 

haar leerstoel en interesse in onderwerpen die ook de Bibliotheekcommissie aan het 

hart gaan. 

• Er worden Language Learning Corners gerealiseerd in de UBL. De 

bibliotheekcommissie helpt Marije Plomp bij het verwezenlijken van de opstelling 

voor Javaans. Er worden mooie boeken geselecteerd en tentoongesteld zodat ze 

direct beschikbaar zijn. Els Bogaerts gaat vrijwillig de Yogyakartaanse manuscripten 

catalogiseren.  Het is ook van belang om de microfilms van deze manuscripten te 

digitaliseren en niet de fragiele originelen die in Indonesië liggen. 

 

5. Voorstellen nieuwe directeur KITLV Diana Suhardiman en nieuws van het instituut 

Diana stelt dat het een eer is om Gert te mogen opvolgen. 

Haar onderzoek agenda gaat over het karteren en begrijpen van machtsverhoudingen en 
politieke relaties in de context van water, land, en energiebeheer in Indonesië en Zuidoost-
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Azië. Het gaat ook over het centraal positioneren en begrijpen van veranderingsprocessen 
zoals agrarische en klimaatveranderingen, bureaucratische hervormingen en 
beleidshervorming. In haar onderzoeksaanpak staan co-creatie processen centraal, waarin ze 
samen met haar onderzoekspartners bijdraagt aan processen van kennis (re)productie over 
de grenzen van schaalniveaus heen: van transnationaal naar lokaal, en andersom.  
 

• Er zijn in de afgelopen periode een aantal nieuwe projecten gehonoreerd bij het 

Instituut: Francio Guadeloupe en Esther Captain nemen deel aan het NWA-project 

“Representing Europe”. Het slavernijproject in Haarlem gaat door o.l.v. Rosemarijn 

Hoefte. Sony Jean heeft een VENI-project goedgekeurd gekregen getiteld: Places to 

not forget: De-silencing the narratives and heritage of the world’s first black republic, 

Haiti”. En er komt een nationaal slavernij scoping onderzoek aan waarbij Esther 

Captain is betrokken.  

• De procedure voor de werving van drie KNAW – UL PhD’s is bezig. Eén is al bijna rond 

(Rosemarijn Hoefte en Marieke Bloembergen) over Transnational migration. De twee 

andere posities worden volgende week aangekondigd. Eén bij het Van Vollenhoven 

Instituut (Adriaan Bedner) en één bij Antropologie (Bart Barendregt), beiden 

gerelateerd aan klimaatverandering en water beheer.  

 

6. Jaarverslag Instituut & Vereniging 2021 

Het jaar 2021 heeft de primeur van een volledig online jaarverslag voor Instituut en 

Vereniging. Het is digitaal beschikbaar op de webpagina van het Instituut. 

 

7. Financieel jaarverslag, toelichting door de penningmeester, Ine Goedegebuur 

Aangezien in 2021 het Philippus Corts Fonds bij de Vereniging is onder gebracht is een 

uitgebreider financieel jaarverslag noodzakelijk. Aangezien het kapitaal van de Corts 

Foundation in juni 2021 is overgemaakt is het jaarverslag in twee delen opgebouwd. Wat 

betreft overdracht en afhandeling van lopende verplichtingen zijn zeer goede afspraken 

gemaakt met het oude bestuur van de Corts Foundation. Het betreffende kapitaal is 

toegevoegd aan het beleggingsportfolio. Het jaar 2021 was een heel goed beleggingsjaar, 

maar de geboekte winst van 2021 is nu al weer verdampt in 2022. 

Er is echter genoeg ruimte en liquiditeit om lopende activiteiten en aanvraagrondes 

doorgang te laten vinden. 

8. Verslag van de Kascommissie 

De kascommissie, in de vergadering vertegenwoordigd door Maarten Manse, heeft op 2 juni 

de kascontrole uitgevoerd en adviseert om het financieel jaarverslag goed te keuren en 

decharge te verlenen aan het bestuur. De vergadering besluit unaniem om dit advies op te 

volgen. 
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9. Bedanken oud-directeur Gert Oostindie 

Alicia richt het woord tot Gert Oostindie met een kwinkslag: “Daar gaan we nog een keer”. 

Eerder sprak ze hem al toe maar nu doet ze dat specifiek namens Vereniging en bestuur. 

Gert was 20 jaar betrokken als directeur en deed in zijn rol als adviserend lid van het bestuur 

veel meer dan een lijntje openhouden met het instituut. In de gehele 40 jaar dat hij bij het 

KITLV werkte was hij lid van de Vereniging en zeer actief. Hij speelde een cruciale rol in het 

overleven en heruitvinden van Instituut, Vereniging en Collectie. Daarnaast zijn zijn 

wetenschappelijke bijdragen indrukwekkend! Om al het bovenstaande wordt Gert Oostindie 

het erelidmaatschap toegekend. Hij ontvangt de bronzen penning en bloemen. 

Gert antwoord, geheel naar verwachting: “het was gewoon mijn werk!” Hij benadrukt dat hij 

heel blij is dat Susan en Ine er vandaag in de vergadering bij zijn. Ze waren onmisbaar in dat 

moeilijke moment van de reorganisatie. Gert waardeert dit blijk van dankbaarheid zeer. 

10. Freek Colombijn met terugblik op zijn jaren als hoofdredacteur van het tijdschrift BKI 

Presentatie: “12 jaar bijdragen aan de Bijdragen” 

Freek benadrukt onder andere dat de BKI een aanmerkelijk lager aantal manuscripten van 

auteurs aan Indonesische universiteiten accepteert ten opzichte van het succespercentage 

van het totale aanbod aan manuscripten. Hij vindt dat daaraan gewerkt zou moeten worden 

en heeft dat zelf ook door de jaren geprobeerd. Een analyse wijst uit dat afwijzingen niet 

worden veroorzaakt door slecht onderzoek. De redenen zijn vaker, gebrek aan 

argumentatie, gebrek aan verbinding met grotere thema’s, gebruik van verouderde 

literatuur, en tekortschietend niveau van het geschreven Engels. 

Er ontspint zich een levendige discussie over de gepresenteerde spanning tussen het op weg 

en verder helpen van Indonesische auteurs, de tijd die daar voor de editor in gaat zitten en 

de wetenschappelijke standaarden die de status van BKI hoog houden. 

11. Marieke Bloembergen over nieuwe werkwijze BKI onder haar hoofdredacteurschap 

Marieke stelt het nieuwe Editorial Team voor. 
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Ireen Hoogenboom 

 

Het nieuwe team: 

Marieke Bloembergen (Editor-in-Chief, KITLV/Leiden University) 

Sikko Visscher (tot mid-2022) (Managing Editor, KITLV) 

Ireen Hoogenboom (vanaf mid-2022) (Managing Editor, KITLV) 

Susie Protschky (Deakin University)  

Annemarie Samuels (Leiden University)  

Saras Dewi (University of Indonesia)  

Faizah Zakaria (Nanyang Technological University, Singapore) 

Jacqui Baker (Murdoch University) 

 

Ze reageert ook op de eerdere discussie en geeft aan dat in voorkomende gevallen een 

herschrijfadvies zonder garantie van in behandeling nemen wordt geschreven door één of 

twee van de leden van het editorial team. Op die manier probeert ze in de nieuwe opzet aan 

coaching en ontwikkeling bij te dragen. 

 

12. Rondvraag 

Er waren geen vragen voor de rondvraag. 

De voorzitter sluit de vergadering. 

 

 


